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■  YÖK Genel Kurulu Kararı Açıklandı: Hazırlık Sınıfı “isteğe Bağlı” oldu               6. SAYFADA

Anadolu gençliğinin Zafer Yürüyüşü

■ Anadolu Üniversitesi, tarihinde ilk kez bir AB 
ülkesi dışında düzenlenen 37. Avrupa Öğret-
men Eğitimi Kongresi’ne ev sahipliği yaptı. 

■ Avrupa Öğretmen Eğitimi Derneği ve Eğitim 
Fakültesi iş birliğiyle gerçekleştirilen kongre 35 
Avrupa ülkesinden katılımcıları bir araya getirdi.

■  2012 LYS sonuçlarına göre Anadolu Üniver-
sitesini tercih eden öğrencilerimizin 
kayıtları geçen hafta yapıldı. 
■  Rektör Prof. Dr. Davut Aydın ve 
üniversitemiz personeli öğrencileri ve 
ailelerini Tren Garı ve Otogar’daki kayıt 
danışma masalarında karşıladı.
■  Rektör Aydın “Anadolu Üniversite-
sini tercih ettikleri için hiç bir zaman 
pişman olmayacaklar” dedi.    3’DE

■ Büyük Taarruz’un 90. Yıl Dönümü dolayısıyla Afyon’da düzenlenen etkinliklere 
ve Zafer Yürüyüşü’ne Anadolu Üniversitesi öğrencileri de katıldı.          6. SAYFADA

■ Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, 30 
Ağustos Zafer Bayramı nedeniyle bir 
mesaj yayımladı. Aydın mesajında 
şunları söyledi:

“Ulu Önderimiz Mustafa Kemal 
Atatürk ve silah arkadaşları tarafından 
bundan tam 90 yıl önce büyük sıkıntılar 
ve yokluklar içerisinde kazanılan büyük 
zafer ile bağımsızlığımız ve millî hâkimi-
yetimiz milletimize müjdelenmiş; Türk 
milleti ve onun eşsiz kahramanları bu 
zaferle bağımsızlığından vazgeçmeye-
ceğini, bayrağının indirilemeyeceğini 
bütün dünyaya ilan etmiştir. 

Bu destansı zaferin ardından geçen 
süreçte ülkemiz bugün geldiği noktada 
dünyanın saygın devletleri arasında 
yerini almıştır. Bizlere bu değerli arma-
ğanı sunan başta Ulu Önder Mustafa 
Kemal Atatürk ve silah arkadaşları 
ile gözünü kırpmadan şehit olan aziz 
askerlerimize borcumuzu ödemek için 
onların çizdiği yolda emin adımlarla 
yürümeliyiz. Bu düşüncelerle bayra-
ğımız altında özgürce yaşamamızı 
sağlayan başta Mustafa Kemal Atatürk 
olmak üzere aziz şehitlerimizi ve kah-
raman gazilerimizi minnetle anıyor, 
tüm halkımızın 30 Ağustos Zafer 
Bayramı’nı kutluyorum.”
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■ Açıköğretim Fakültesi Dekan Yar-
dımcısı Yrd. Doç. Dr. Kamil Çekerol; 
geçtiğimiz öğretim yılında çıkarılan 
ve yükseköğretim  affı olarak bilinen 
6353 sayılı Kanun’dan yararlanma-
mış ya da kaçırmış olanlar için yeni 
bir hak daha tanındığını söyledi. 
Çekerol, bu haktan yararlanmak 
isteyenlerin 28 Eylül 2012 tarihine 
kadar AÖF bürolarına başvurmaları 
gerektiğini kaydetti.         2. SAYFADA

6353 sayılı Yasa’dan yararlanarak 
geçen öğretim yılında Anadolu Üni-
versitesi uzaktan öğretim sistemine 
dönüş yapan öğrencilerin sayısı

6353 sayılı Yasa’dan yararlanarak 

43.000

Üniversitemiz 
ÖYP’de rekor 
sayıya ulaştı

■ Öğretim üyesi ihtiyacı olan 
yükseköğretim kurumlarının 
araştırma görevlilerine lisan-
süstü eğitim yoluyla öğretim 
üyesi yetiştirilmesini içeren 
Öğretim Üyesi Yetiştirme 
Programında (ÖYP) Anadolu 
Üniversitesi, 302 kişilik kon-
tenjanıyla rekor sayıya ulaştı.             

  3. SAYFADA 
 

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, tren 
garında kurulan kayıt danışma masa-
sında öğrencileri karşıladı.

Avrupalı eğitimciler 
Anadolu’da bir araya geldiler
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Günsu UYANIK 

■ Western Michigan 
Üniversitesi Endüstri ve 
Girişimcilik Mühendisliği, İnşaat Mühen-
disliği Bölümleri ve Anadolu Üniversitesi 
Endüstri ile İnşaat Mühendisliği Bölüm-
leri arasında öğrenci değişimi, öğretim 
üyesi değişimi ve ortak bilimsel projeler 
yapılması düşüncesiyle başlatılan ilişkiler  
daha sonra çift diploma programına 
dönüştürüldü.

İki kurum arasında imzalanan 
protokole göre Üniversitemiz Mühen-
dislik Fakültesi Endüstri Mühendisliği 
programı öğrencileri gerekli koşulları 
sağlamaları durumunda isterlerse 3 
ve 4’üncü sınıfları Western Michigan 
Üniversitesinde tamamlayabilecekler 
ve başarılı olmaları durumunda her iki 
kurumdan da Endüstri Mühendisliği 
diploması almaya hak kazanacaklar.

Programdan yararlanmak isteyen öğ-
rencilerin Anadolu Üniversitesinde 1’inci 
ve 2’nci sınıfları başarıyla tamamlamış 
olmaları, Anadolu Üniversitesinde 2’nci 
sınıf sonunda 4.0 üzerinden en az 2.5 
genel not ortalamasına sahip olmaları, 
TOEFL IBT sınavından en az 80 puan 
almaları gerekiyor.  Aynı sınavdan 61 
puan alanlar da programa kabul edil-
liyorlar ancak bu öğrencilerin Western 
Michigan Üniversitesindeki ilk yarı 
yıllarında normal programın dışında bir 
de İngilizce dersi almaları ve bu dersten 
başarılı olmaları gerekiyor. 

Öğrenim Harcı Yarı Yarıya

Western Michigan Üniversitesinde 
eğitim ücreti Anadolu Üniversitesi öğ-
rencileri için 2012-2013 akademik yılına 
yönelik olarak  12.100 ABD doları olarak 
belirlendi. Ayrıca, öğrencilerin Western 
Michigan Üniversitesinde bulunacakları 
süre içinde yurt, yemek, kitap-kırtasiye 
ve kişisel ihtiyaçları için yapacakları 
harcamanın da akademik yıl başına yak-
laşık 13.500-15.000 ABD doları tutacağı 
tahmin ediliyor.

Programa başvuran öğrenciler; ilk iki 
yıl Üniversitemizde, son iki yıl da Wes-
tern Michigan Üniversitesinde olmak 
üzere, her iki üniversitenin mezuniyet 
koşullarını yerine getirmek şartıyla ve 
Amerika’da öğrenim gördükleri sürece 
ABD hükûmetinin kendi öğrencilerine 
uyguladığı öğrenim harcını ödeyerek, 
normal bir uluslararası öğrencinin vere-
ceği öğrenim harcının neredeyse yarısını 
ödeyerek hem Anadolu hem de Western 
Michigan Üniversitesi diplomasını 
alabilecekler.

Program kapsamında ilk defa öğren-
cilerden Tunahan Kurt ve Özlem Üren 
Western Michigan Üniversitesinde eği-
tim görecekler. Tunahan Kurt “Hocamız 
Yrd. Doç. Dr. Ilgın Acar koordinatörümüz 
olarak bize çok yardımcı oldu. Başlarken 
yalnız değildim. Bu program ile ilgili 
bir tanıtım sunumu yapıldı ve gitmeye 
karar verdim. Yeni eğitim öğretim dö-
nemi 8 Eylül’de başlayacak, son derece 
heyecanlıyım.” dedi.

■ Medyada geçtiğimiz günlerde 
çıkan bir habere göre Anadolu 
Üniversitesi’nin Türkiye’deki en 
büyük üniversiteleri arasında yer 
aldığı yazıldı. Haberde özetle şöyle 
denildi: 

“Dünyadaki gelişmiş ülkelerde 
tüm üniversiteler akademik açı-
dan, bilinirlikleri, araştırmaları, 
yayınları açısından sıralanıyor. 
Ancak Türkiye’de böyle bir sırala-
ma yok. Sadece “genel kanı” var. 
Üniversite dendiğinde “en çok ter-

cih edilenler” diye bir “olgu” akla 
geliyor. ODTÜ, Boğaziçi, Bilkent, 
Koç, Sabancı gibi…

İşte 2007 yılı sonunda 3 deği-
şik kurumun sıralamaları: QT ilk 
400’de sadece İstanbul Teknik 
Üniversitesi (390).

Vatan’dan Rıfat Sarıcaoğlu’nun 
yazısına göre, Shanghai index ilk 
500’de sadece İstanbul Üniversi-
tesi (472) var. Ancak, aşağı yukarı 
tüm verileri göz önünde bulundu-
rularak dünyada 15 bin üniversite 

üzerinde yapılan en yoğun araş-
tırmanın (Webmaster) sonuçları, 
tablolarda görülüyor. 

Buna göre ODTÜ 438., Bilkent 
479., Boğaziçi 508., İTÜ 720., An-
kara 798., Hacettepe 818., Ege 
939., Anadolu 1067., Gazi 1082., 
Çukurova 1231. sırada yer alıyor.

Dünya sıralamasındaki ilk 
10’da ise MIT, Stanford, Harvard, 
UC-Berkeley, Cambridge, Cal Tech, 
Columbia, Princeton, Chicago ve 
Oxford üniversiteleri bulunuyor.”

Günsu UYANIK 

■ Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, 
21 Ağustos günü Es Tv kanalında 
“Ekstra Gündem” programına ko-
nuk oldu. Rektör Aydın, 2012 ÖSYS 
sonuçlarına göre Anadolu Üniversi-
tesinin uzaktan öğretimde %14 bü-
yüme gerçekleştirirken örgün öğre-
timde de kontenjanların %99' unun 
dolduğunu belirtti.

Başarıda insan gücü sermayesi-
nin ve organizasyonun katkısının 
büyük olduğunu söyleyen Rektör 
Aydın,  başarılı üniversite olma yo-
lunun örgütlenme ve üretilenlerin 
paylaşımından geçtiğinin altını çiz-
di.  Sosyal sermaye ve insan gücüne 
yatırım yapılması gerektiğini ekle-
yen Prof. Dr. Davut Aydın, yenilik ve 
değişim sürecine ayak uydurmak 
gerektiğini belirtti.

Değişim ve Dönüşüm

Rektör Aydın “Yaşam boyu öğren-
me merkezi ve dünya üniversitesi 
olma vizyonu içerisinde çok önemli 
bir değişim projesini yürütüyoruz. 
Açıköğretim Sisteminin tepeden tır-
nağa yenilenmesi, örgün fakültelerin 
yeniden yapılanması gibi değişim 
ve dönüşüm içerisinde yolumuza 
devam ediyoruz. Yaptığımız işlerin 
meyvelerini alıyoruz. Erasmus ile 
en fazla öğrenci gönderen ve alan 
bir üniversiteyiz. Başka üniversiteler 
ile çift diploma programlarına imza 
atmaya devam ediyoruz ayrıca ba-
şarıyla devam ettirdiğimiz etkinlikle-
rimiz var.” dedi.

Rektör Aydın “Açıköğretim Fakül-
tesinde 181 bin olan öğrenci sayımız 
260 bin'e ulaştı. İlk kez 1633 öğrenci 
direkt olarak Açıköğretim Fakülte-
sine yerleşti.” diyerek Açıköğretim 

Fakültesine artan talebin altını çizdi. 
Öğrencilere karşı desteklerinden do-
layı Eskişehir halkına teşekkür eden 
Prof. Dr. Aydın, bu desteğin sürdü-
rülerek öğrencilere daha indirimli 
fiyatların uygulanması ve kolaylık 
sağlanması gerektiğine değindi.

Prof. Dr. Davut Aydın,  Türkiye’de 
iki yıldan beri fizik ve biyoloji bölüm-
lerinin sorun olduğunu dile getirdi. 
Formasyon yolunun kapanmasıyla 
bu bölümlerle ilgili ciddi bir soru-
nun oluştuğunu söyleyen Aydın, bu 
koşullar sebebiyle öğrencilerin bu 
bölümlere olan tercihin azaldığını 
ve bu bağlamda birçok üniversitede 
bu bölümlerin kapatıldığını belirtti. 
Aydın “Bu konuda çok önemli bir 
değişime ihtiyaç var. Geçen sene Fi-
zik Bölümünde %50 oranında dolu-
luk elde ettik. Bu sene 57 kişilik bir 
boşluğumuz var fakat bunun dışın-
da bütün kontenjanlarımız doldu.” 
dedi. 

Bu yıl Anadolu Üniversitesine 
müthiş bir talep olduğunu belirten 
Davut Aydın, sözlerine şu şekilde 
devam etti: “Bu sadece Anadolu 

Üniversitesinin değil aynı zamanda 
Eskişehir’in de başarısıdır. Fakat bu 
aynı zamanda büyük bir sorumlu-
luktur. Gelecek sene talep daha da 
artacaktır.”

Kaliteye Odaklandık

Anadolu Üniversitesinin hem 
nicelik hem de nitelik olarak çok 
önemli bir seviyeye geldiğini söyle-
yen Aydın, Anadolu Üniversitesinin 
artık ODTÜ ve Boğaziçi gibi üniver-
sitelerle aynı kulvarda yarıştığını da 
değindi. Prof. Dr. Aydın  “Biz bütün 
Anadolu’yu kucaklayan bir üniversi-
teyiz. Kaliteye odaklanmış bir üniver-
sitede olarak misyonumuzu sürdü-
rüyoruz ve rekabete hazırız. Yalnız 
Türkiye’deki değil yurt dışındaki 
üniversitelerle de yarışacağız.” dedi. 

Üniversite öğreniminde yabancı 
dilin çok önemli olduğunu söyleyen 
Davut Aydın, hazırlık sınıfında %80 
başarı olduğunu belirtti. Aydın, gele-
cek sene %100 ve isteğe bağlı olarak 
hazırlık sınıfı okuma hakkı tanıyarak 
da bir tercih seçeneğinin sunulduğu-
nu belirterek sözlerine son verdi.

Gökhan AKKURT 
■ Açıköğretim Fakültesi (AÖF) Dekan 
Yardımcısı ve Bilgisayar Araştırma ve 
Uygulama Merkezi (BAUM) Müdür 
Yardımcısı Yrd. Doç. Dr. Kamil Çekerol; 
Açıköğretim, İktisat ve İşletme Fakültesi 
öğrencileri için af müjdesi verdi.

Yeni öğretim yılında ÖSYM, ikinci 
üniversite, dikey geçiş, lisans tamamla-
ma gibi yapılacak kayıtlar arasına “af” 
kapsamında kayıtlarında ekleneceğini 
belirten Çekerol “Kamuoyunda af olarak 
bilinen, üniversiteden kayıtları silinmiş 
olan öğrencilerin kayıt haklarını yeni-
den elde etmelerine yönelik kanunla 
düzenlenmiş bir uygulamadır. Bu kap-
samda Açıköğretim Sistemine kaydımız 
bu sene de devam edecek. Açıkçası 
2011-2012 eğitim-öğretim yılında 6111 
sayılı kanunla kayıtları silinmiş olan 
veya üniversitelerden çeşitli sebeplerle 
ayrılmış olan öğrencilere yönelik yeni-
den kayıt hakkı tanınmıştı. 2011-2012 
eğitim-öğretim yılında yaklaşık 43 bin 
öğrenci tekrar Açıköğretim Sistemine 
geri dönüş yaptı. Bu öğrenciler için ara-
nan şartta 25 Şubat 2011 tarihine kadar 
üniversiteden ilişiği kesilmiş olanlara bu 
hak tanınmıştı.” dedi.

Kayıtlar 8-19 Ekim Arasında

Bu yıl içinde 6353 sayılı Kanun’la 
tekrar başvurmamış ve geçen yılki hak-
kından yararlanmamış ya da kaçırmış 
olanlar için bir hak daha tanındığını 
ifade eden Yrd. Doç. Dr. Çekerol şunları 
söyledi:

“Bu uygulamayla birlikte üniversite-
lerle ilişiği kesilmiş olanlar tekrar üni-
versiteye geri dönüş hakkı elde etmiş 
oldular. Açıköğretim Sisteminde bu 
sene de önemli bir dönüşüm çabamız 
var. Kredili-dönemlik sisteme dönü-
şüm çabamız var. Bu yüzden de kayıt 
tarihlerine uymamız gerekiyor. Bu kayıt 
tarihlerine yetişebilmesi içinde af kapsa-
mında geri dönecek öğrencilerimizin 28 
Eylül 2012 tarihine kadar Açıköğretim 
Fakültemizin illerde bulunan büroları-
na başvurularını yapmaları gerekiyor. 
Başvurularını tamamladıktan sonra da 
bu illerde kayıt işlemleri de 8-19 Ekim  
günleri arasında gerçekleştirilecek. 
Başvuru işlemlerini İnternet üzerinden 
hazırladığımız sayfadan yapabilecekler. 
Daha sonra ise Açıköğretim bürolarına 
bununla ilgili dilekçelerini bırakmaları 
gerekiyor. Bu işlemi yaptıktan sonra 
da 8-19 Ekim günleri arasında da kesin 
kayıt için istenen belgelerle birlikte siste-
me geri dönüş yapmaları gerekiyor.”

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın ES TV’ye Konuk Oldu

Anadolu’ya büyük talep var

Türkiye’deki en büyük 
üniversiteler arasındayız

İki öğrencimiz 
Michigan’a 
gidiyor

Uzaktan 
öğretimde 
af müjdesi 

Yrd. Doç. Dr. 
Kamil Çekerol
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Göze ÇİÇEK 

■ Anadolu Üniversitesi Uydu ve Uzay 
Bilimleri Araştırma Enstitüsü  ve TRT 
Okul ve iş birliğiyle halkı kentsel dönü-
şüm ve afet riski konusunda bilinçlen-
dirmek amacıyla düzenlenecek olan 
televizyon programlarının içeriklerini 
karara bağlamak amacıyla 28 Ağus-
tos günü “Afetler ve Kentsel Dönüşüm 
Eğitimi Çalıştayı” düzenlendi.

Amaç Bilgileri Paylaşmak

Uydu ve Uzay Bilimleri Araştırma 
Enstitüsü Müdürü Prof. Dr. Alper Ça-
buk, temel vizyonlarının afetlere kar-
şı insanların az zarar gördüğü, afet 
zararlarının azaltıldığı, doğaya tehdit 
olmayan ve doğanın tehdit etmediği 
insan yerleşimlerini araştırmak oldu-
ğunu belirtti. Prof. Dr. Çabuk, TRT Okul 
iş birliğiyle yapılması planlanan ve en 
kısa zamanda uygulamaya geçecek 
olan proje hakkında şunları söyledi:

“Rektörümüzün vizyonuyla bizler 
de ilgili birimlerin yöneticileri olarak 
mümkün olduğunca eğitim ve araş-
tırma faaliyetlerinin dışında toplu-
ma hizmet faaliyetlerini de yerine 
getirmeye çalışıyoruz. Enstitü olarak 
bizim vizyonumuz; afetlerin yani do-
ğanın tehdit etmediği çevreye zarar 
vermeyen, doğaya tehdit olmayan in-
san yerleşimleri için öncelikle yeri ve 
doğayı anlamaya çalışmak ve buna 
bağlı olarak da birtakım planlama 
ve mühendislik çalışmalarını hayata 
sokmak. Bu kapsamda en önemli ek-

sikliklerimizden bir tanesi mümkün 
olduğunca çok insana erişemiyor ol-
mamızdı. TRT Okul Koordinatörü Yrd. 
Doç. Dr. Ufuk Küçükcan’ın ve Enstitü-
müz öğretim üyesi Prof. Dr. Berkan 
Ecevitoğlu’nun liderliğinde yeni bir 
projeye başlıyoruz. Bu projenin ama-
cı afetlere karşı halkın bilinçlenmesini 
sağlamak ve diğer taraftan da ülke-
mizdeki en önemli gündemlerden bir 
tanesi olan kentsel dönüşüm olgu-
suyla ilgili gerekli bilgileri halkımızla 
paylaşmak. İlk etapta bu konuyla 
ilgili ülkemizdeki önemli akademik 
kurumların ve üniversitelerin öğretim 
üyeleri, ilgili kamu kuruluşlarının ve 
bazı belediyelerin yetkililerinin bir 
araya gelmesiyle bu çalıştayı gerçek-
leştiriyoruz. Çalıştaydaki temel amaç 
da konuyla ilgili aktörlerin halkın bi-

linçlendirilmesi adına yapılacak bu 
televizyon programında ne gibi faa-
liyetler yapılmasını ortaya koymaları 
ve bu kapsamda da televizyon prog-
ramlarının gerçekleştirilmesi adına 
bir ön çalışmayı yapabilmek.” 

Hedefimiz Farkındalık Yaratmak

Anadolu Üniversitesi TRT Okul Ko-
ordinatörü Yrd. Doç. Dr. Ufuk Küçük-
can da proje ile Anadolu Üniversite-
sinin “Yaşam Boyu Eğitim” misyonu 
kapsamında bir politika izlediklerini 
ifade etti.

Sosyal sorumlulukla farklı projeler 
yaptıklarını anlatan Küçükcan “Her 
yıl bir öğrencimiz deprem ve afetlerle 
ilgili projeler getiriyor. Deprem konu-
sunda, insanların eşik geçemedikleri 
birkaç nokta var. Hazırlayacağımız 

programlarla insanların bu eşikleri 
geçmesini sağlamak istiyoruz. Ayrıca 
bilişsel, motivasyonel ve davranışsal 
(psiko-motor) amaçlar güderek farkın-
dalık yaratmak istiyoruz.” dedi. 

Enstitünün Yer Bilimleri ve Mühen-
disliği Birimi Koordinatörü Prof. Dr. 
Berkan Ecevitoğlu ise programlarda 
deprem ve afet risklerini azaltmaya 
yönelik çalışmalar yapacaklarını söy-
ledi. Görselliğin toplum açısından 
daha yararlı olacağını ifade eden Prof. 
Dr. Ecevitoğlu “Vatandaşları detayla-
ra boğmayarak ve onları sıkmayacak 
programlar hazırlamak istiyoruz. Afet-
ler konusuna önemli bir yol aldık. An-
cak kentsel dönüşümde daha yolun 
başındayız. Kentsel dönüşümün in-
sanlara anlatılması son derece önem-
li.” diye konuştu. 

Aykut AYTAÇ 
■ Üniversitemiz sporcularından Ser-
kan Yağcı ve Ömer Kemaloğlu, 12-15 
Temmuz günlerinde Slovakya’nın 

başkenti Bratislava’da düzenlenen 
Dünya Karate Şampiyonası’nda şam-
piyonluğu elde etti. Kumite dalında 
mücadele eden Serkan Yağcı 75 ki-

loda, Ömer Kemaloğlu ise 67 kiloda 
birincilik kürsüsüne çıktı. Yağcı ve Ke-
maloğlu, Türkiye Üniversite Sporları 
Federasyonu tarafından 17-19 Nisan-

da Amasya Üniversitesinde düzenle-
nen Türkiye Karate Şampiyonası’nda 
Anadolu Üniversitesini temsil etmiş 
ve millî takıma seçilmişlerdi. 

Anadolu Üniversitesi ve 
TRT Okul’dan yeni iş birliği

Afetler ve Kentsel dönüşüm Hakkında Bilinçlendiren Programlar Yapılacak

Özer SENDİNÇ 

■ Lisansüstü eğitim veren yükseköğ-
retim kurumlarının, öğretim üyesi 
ihtiyacı olan diğer yükseköğretim 
kurumlarının araştırma görevlilerine 
lisansüstü eğitim yoluyla öğretim üyesi 
yetiştirmesini içeren Öğretim Üyesi 
Yetiştirme Programında (ÖYP) Anadolu 
Üniversitesi, 302 kişilik kontenjanıyla 
rekor sayıya ulaştı.  

Anadolu İlk Üçte 

YÖK tarafından belirlenen kontenjan-
larda, kontenjanımızın ikiye katlanması 
ile birlikte Ankara ve Hacettepe Üniver-
sitelerinin ardından üniversitemizin 
üçüncü sıraya yerleştiğini belirten 
Anadolu Üniversitesi ÖYP Kurum 
Koordinatör Yardımcısı Yrd. Doç. Dr. 
Ayşe Hepkul  “YÖK tarafından geleceğin 
öğretim elemanlarını yetiştirme 
konusunda böyle bir görev verilmesi 
kesinlikle gurur verici. Bu durum bizim 
yetkinliğimize duyulan güvenin bir 
göstergesidir.” dedi. 

ÖYP kontenjanlarının büyük bir 
kısmının İstanbul, Ankara ve İzmir gibi 
büyük şehirlere verildiğini belirten ÖYP 
Koordinatörü Prof. Dr. B. Zafer Erdoğan 
ise İstanbul ve İzmir’deki üniversiteleri 
geride bırakmalarında Eskişehir’in 
kent olarak sağladığı olanakların da 
büyük bir payı olduğunu söyledi. Hem 
kampüsün hem de kentin dünyadaki 
rakipleriyle yarışabilecek kapasitede 
olduğunu ifade eden Erdoğan, Anadolu 
Üniversitesinin yılların deneyimi ile 
gençliğin dinamizmini bir araya getiren 
yetkin öğretim üyesi kadrosuyla fark 
yarattığını kaydetti. Zafer Erdoğan, 
üniversitemizin fiziki ve teknolojik 
altyapısının da bir öğretim elemanın 
yetişmesi için gereken tüm donanıma 
sahip olduğunu vurguladı. Anadolu 
Üniversitesinin sivil havacılık ve engelli 
eğitiminde rekabetçi bir üstünlüğü 
olduğunu dile getiren Erdoğan “Zihin 
Engelliler Öğretmenliği Anabilim 
Dalında 35, İşitme Engelliler Anabilim 
Dalında 16 ve Sivil Havacılık Anabilim 
Dalında 15 olmak üzere üç dalda 66 ki-
şilik kontenjanla önemli sayıya ulaşmış 
durumdayız. Bu da gösteriyor ki engelli 
eğitiminde ve sivil havacılıkta Anadolu 
Üniversitesi önemli bir markadır.” diye 
konuştu.

ÖYP’den yetişecek her akademis-
yenin, üniversitemizin “Yaşam Boyu 
Öğrenme Odaklı Bir Dünya Üniversi-
tesi Olmak” vizyonuna büyük katkı 
sağlayacağını belirten Prof. Dr. Erdoğan, 
bu akademisyenlerin gelecekte ülkemiz 
yükseköğretim sisteminde önemli roller 

üstleneceğini ve bu-
nun da Anadolu 

Üniversitesinin 
vizyonunun 
ülkeye yayıl-
ması anlamına 

geldiğini 
sözleri-

ne ek-
ledi.

Mine DURUKAN /  Cengiz ÖZKAN 

■ 2012 LYS’de başarılı olarak Anado-
lu Üniversitesini tercih eden ve kayıt 
yaptırmak için Eskişehir’e gelen yeni 
öğrencilerimiz Eskişehir Tren Garı ve 
Şehirler arası Otobüs Terminali’nde 
Anadolu Üniversitesi Kayıt Danışman 
Masaları tarafından karşılandı.  3-7 Ey-
lül günlerinde gerçekleştirilen kayıtlar 
sırasında bir çoğu Eskişehir’e ilk kez 
gelen öğrenciler ve aileleri, Kayıt Danış-
ma Masalarında görev yapan  Basın 
ve Halkla İlişkiler Müdürlüğü çalışan-
ları tarafından işlemler konusunda 
bilgilendirildi. Öğrenciler, daha sonra 
Üniversitemizin araçlarıyla kayıt yaptı-
racakları birimlere ulaştırıldı. 

Eskişehir Tren Garı’nda yeni öğren-
cileri karşılayanlar arasında Rektör 
Prof. Dr. Davut Aydın da vardı. Anado-

lu Üniversitesini tercih eden öğrenci-
leri kutlayan Prof. Dr. Aydın “Anadolu 
Üniversitesini tercih ettikleri için hiç-
bir zaman pişman olmayacaklar. Çok 
doğru bir karar verdiler. Çok çalışma-
ları gerekecek çünkü Üniversitemizde 
çıta çok yükseldi. Çalıştıkları takdirde 
başarılı olmamaları için hiçbir sebep 
yok. Kent olarak da çok güzel bir yere 
geldiler.” dedi.

Yurt Dışını Şimdiden Planlasınlar

Prof. Dr. Davut Aydın, sözlerine şöy-
le devam etti:

 “Üniversitemizin yabancı dil eğitim-
lerinden laboratuvarlara kadar pek çok 
olanağı var. Kendilerine gönderdiğimiz 
mektuplardan da bilecekleri üzere, 
Anadolu Üniversitesi, Türkiye’nin Eras-
mus şampiyonu. Öğrenciler öğrenim 

hayatlarının bir veya iki dönemini yurt 
dışında geçirebilir. Bunu şimdiden 
planlasınlar. Anadolu Üniversitesinin, 
öğrencilerin hayatlarının çok kıymetli 
dört ya da beş senesini geçirmek için 
çok doğru bir yer olduğunu düşünüyo-
rum. Sadece derslere önem vermekle 
de olmaz; sosyal aktiviteler, kulüpler 
ve sosyal sorumluluk projeleriyle ilgi-
lenmelerini, kendilerini bu anlamda 
da geliştirmelerini diliyorum.” 

Yeni Öğrenciler Çok Heyecanlı

Anadolu Üniversitesini tercih eden 
ve kayıt için şehrimize gelen öğrenci-
lerden Helin Öztürk “İletişim Bilimleri 
Fakültesi (İBF) İletişim Tasarımı ve Yö-
netimi Bölümünü kazandım. Anadolu 
Üniversitesini tercih etmemdeki en 
büyük sebep; yurt dışı olanakları oldu. 

Bölümümün ve üniversitenin gerekli-
liklerine baktığımda, bu üniversite için 
gerekli olan yeteneklere sahip olduğu-
mu fark ettim. Kayıt için babamla bu-
raya geldim ve çok heyecanlıyım.”

Ayberk Karaakın ise şunları söyledi: 
“Anadolu Üniversitesi Elektrik-Elekt-
ronik Mühendisliği Bölümünü kazan-
dım. Anadolu Üniversitesinden çok 
fazla şey umuyorum ve hayatımın en 
güzel yıllarını bu şehirde ve bu üniver-
sitede geçireceğimi biliyorum.”

İBF Sinema ve Televizyon Bölümü-
nü kazanan Yusuf Nacar ise danışma 
masası ve ücretsiz servis hizmetinin 
çok güzel bir uygulama olduğunu söy-
ledi. Nacar, bu sayede kolaylıkla kayıt 
işlemlerini kolayca sonlandırdığını 
belirterek Anadolu Üniversitesine te-
şekkür etti.

Üniversitemiz yeni öğrencilerini kapıda karşıladı

Karatecilerimiz dünya şampiyonu oldu

ÖYP’de rekor 
sayıya ulaştık

Prof. Dr. 
Zafer Erdoğan

Anadolu Üniversitesi veTRT 
Okul afetler ve kentsel dönüşüm 

konusundra halkı bilinçlendirmek 
amacıyla ortak program üretecek.

Yrd. Doç. Dr. 
Ayşe Hepkul

Ömer KemaloğluSerkan Yağcı
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Kütüphanede yenilikler bitmiyor

Tahsin Erdem KOŞAR 
■ Anadolu Üniversitesi Kütüphane 
ve Dokümantasyon Merkezi’nde yaz 
dönemi çalışmaları  ve yenilikleri tüm 
hızıyla devam ediyor. Kütüphane ve 
Dokümantasyon Daire Başkanı  Ad-
nan Yılmaz, yapılan çalışmalar ve ye-
nilikler hakkında bilgi verdi.  

Yüksek Kapasiteli Makineler

Adnan Yılmaz, temmuz-ağustos ay-
larını kapsayan yaz dönemi çalışma-
ları sürecinde kütüphanenin sayım 
işlemlerinin ve donanım, araç-gereç 
yenilemelerin yapıldığını  belirterek 
“Kütüphane içerisinde koleksiyonu-
muzu oluşturan bütün materyaller; 
kitap, süreli yayın, görsel-işitsel ma-
teryaller, müzik notası, cd, dvd ve aklı-
nıza gelebilecek her türlü kütüphane 
materyali demirbaşların sayımlarını 
ve raf kontrollerini yapıyoruz.” dedi 
ve çalışmaların yeni döneme kadar 
devam edeceğini ifade etti.

Yeni döneme hazırlık olarak kü-
tüphane kullanıcılarının daha rahat 
edebilmeleri için sandalyelerin de-
ğiştirildiğine değinen Yılmaz, yapılan 
değişikliklerin 1000 adet sandalye ve 
koltuğu kapsadığını ve bu değişiklikle 
birlikte kullanıcıların kütüphanede 
daha uzun süre ve daha rahat şekilde 
zaman geçirebileceğini söyledi.

Kütüphaneye ait bilgisayar sistemi-
nin de yenilendiğini belirten Yılmaz 
“Katalog tarama programımız olan 
Kybele’yi destekleyen ‘Ana Server’, 
online işlemlerin yapıldığı Thin-Client 
Serverı ve kamera görüntülerinin 
kontrol edildiği görüntü server ma-
kineleri, günün  koşullarına uygun 
daha yüksek kapasiteli makinelerle 
değiştirildi.” açıklamasında bulundu.

Yapılan değişikliklerden bir diğeri-
nin de okuyucu hizmetlerinin veril-
diği ödünç bankosunda, rezerve ban-
kosunda ve danışma bankosunda 
kullanıcıların da yapılan işlemleri gör-
sel olarak takip etmelerini sağlayan 
paralel monitörlerin yerleştirilmesi 
olduğunu söyleyen Yılmaz, yapılan 
bu değişikliğin de yeni sezonda kulla-
nıma hazır olduğunu dile getirdi.

Kütüphane içinde uyulması gere-
ken kuralları hatırlatan  işaretleri kap-
sayan uyarı levhalarının da yenilendi-
ğini belirten Yılmaz “Cep telefonuyla 
görüşme yapılmaması, yüksek sesle 
konuşulmaması, yiyecek  ve içecekle-
rin kütüphane içerisine taşınmaması 
gerektiğini gösteren uyarı işaretleri 
daha görünür ve anlaşılır hâle getiril-
di.” dedi.

Elektronik Kaynağa Yöneliyoruz

Kütüphanedeki yer kapasitesinin 
kısıtlı olması ve sürekli artan yeni ki-
tap, dergi vb. sayılarla beraber yaşana-
bilecek sıkıntılara önlem kapsamında 
yapılan çalışmalara da değinen Daire 
Başkanı Adnan Yılmaz “Yer kapasite-
mizin kısıtlı olması ve teknolojik geliş-
melerdeki baş döndürücü gelişmeler 
bizi elektronik kaynağa yönlendiriyor. 
Kitap-dergi depolarımızın kapasiteleri 
neredeyse doldu. Artık basılı kütüpha-
ne materyalini mümkün olduğunca 
daha az edinmeye çalışıyoruz. Hem 
elektronik kitaplar hem elektronik 
dergiler artar oranda önümüzdeki yıl-
larda çoğalacak ve koleksiyonumuz 
böylelikle elektronik kaynak ağırlıklı 
olacak.” şeklinde konuştu.

Elektronik kaynaklara sadece üni-
versitenin Web Serverına tanımla-
nan üniversite personeli ve üniversi-

te öğrencilerinin Ananet üzerinden 
erişim sağlayabileceğini belirten 
Yılmaz “Onun haricinde zaten lisans 
anlaşmaları hem elektronik kitap 
hem elektronik dergilerde rakamlar-
la sabitlendiği için dışarıya hizmet 
veremiyoruz. Bizim ‘fd’ dediğimiz; 
tam zamanlı öğrenci, öğretim 
üyesi, yüksek lisans, doktora 
öğrencilerinin toplamını oluş-
turan rakamlar, anlaşmalarda 
ön koşul olarak kabul ediliyor 
ve bu yüzden de dışarıya 
yani üniversite personeli 
veya öğrencisi dışında kul-
lanıma açmamız mümkün 
olmuyor. Sadece üni-
versite sistemine 
erişim sağlanmış 
ve yetkilendirilmiş 
‘Server’ tarafından 
denetlenen kişiler 
elektronik kaynakları 
kullanabiliyor.” dedi.

Kütüphane perso-
nel sayılarındaki son 
durumla ilgili olarak 
artan kullanıcı sayıla-
rına rağmen personel 
sayısında düşmeler 
olduğunu dile getiren 
Yılmaz “Personel sıkın-
tımız her dönemde  ol-
duğu gibi bu dönemde de artıyor. 
Diğer yandan kullanıcı sayımız 
artıyor. Geçtiğimiz yıl 763 bin 378 
kişinin kütüphaneyi kullandığını  
biliyoruz. Bu sene belki bu rakam 
800 binlere tırmanacak. Kullanıcı 
sayımız arttığı için personel sayı-
mız maalesef yetmiyor. Özellikle 
sınav dönemlerinde 1000 kişi ka-
pasiteli kütüphanemizin tamamı 

doluyor ve gece saat 24’e kadar 
bu yoğunluk devam ediyor.” diye 

konuştu.
Kitapların, dergilerin ve iletişimin 

giderek dijital ortamda yayılması-

na rağmen kütüphanelerin hâlen 
yoğun olarak kullanılmasına “Kü-
tüphane kullanıcıları çok değişik 
karakterler sergiliyorlar. Bazısı tek-
nolojinin getirmiş olduğu olanakları 
eksiksiz kullanarak kütüphaneye 
gitmeden her türlü hizmeti alabili-
yor. Ama bazıları da kütüphanenin 
o kendine özgü havasını, sessiz, 
sakin, hoş mekânlarını kullanarak 
bütün kaynakların hemen elinin al-
tında olduğu mekânları kullanmayı 
tercih ediyor.” sözleriyle açıklık ge-
tiren Yılmaz, kütüphane kullanım 
alışkanlıklarındaki bu geçiş süreci-
nin daha uzun yıllar devam edece-
ğini sözlerine ekledi.

doluyor ve gece saat 24’e kadar 
bu yoğunluk devam ediyor.” diye 

konuştu.

Adnan Yılmaz

Anadolu Üniversitesi Kütüphane ve Dokümantasyon 
Merkezi kullanıcılarına en iyi hizmeti sunmak için 
çalışmalarını aralıksız sürdürüyor.



Samsung İlk Davayı Kaybetti

■ Teknoloji devleri Apple ve 
Samsung arasında yıllardır devam 
eden patent davalarından birinden 
karar çıktı. ABD’nin Kaliforniya 
eyaletindeki davada mahkeme 
Samsung’un  Apple’a ait olan 6 
patenti ihlal ettiğine karar verdi 
ve Samsung’u Apple’a 1.05 milyar 
Dolar ödemeye mahkûm etti. Apple 
2011 yılında açtığı davada 2.5 
milyar Dolar tazminat talep etmişti. 
Samsung da 399 milyon Dolarlık 
tazminat talep ettiği karşı davayla 
cevap vermişti.

Cam Küreden Güneş Enerjisi Jeneratörü

■ Alman doğumlu ve Barcelona’da 
yaşayan mimar André Broessel geliş-
tirdiği cam küre güneş jeneratörünün 
fotoğraflarını yayınladı. Bu proje bir cam 
küre lensin avantajını kullanarak enerji 
verimliliğini %35 artırıyor. Dağınık güneş 
ışığını toplayarak bir noktaya odaklayan 
bu basit ama etkili jeneratör, güneş 
enerjisini elde etmede yeni bir yöntem 
olarak kullanılabilir. 

Nanoparçacıklar 
İç Kanamayı Durduruyor

■ ABD’deki araştırmacılar tarafından 
iç kanamayı durdurabilecek nanopar-
çacıklar geliştirildi. Nanoparçacıklar 
damardan enjekte edilebiliyor ve vücu-
dun normal pıhtılaşma mekanizmasını 
aktifleştiriyor. Yolda kaza geçiren kurban-
ların ve yaralı askerlerin yaşaması için 
yeterli zaman sağlanarak hastaneye 
yetiştirilmeleri ve cerrahi müdahale 
almaları mümkün oluyor. 
Melissa Reynolds, ABD’de 
Fort Collins’teki Colorado 
Devlet Üniversitesinde 
yara iyileştiren polimerler 
üzerinde çalışıyor ve “Bu 

araştırma türünün en 
büyük sorunu, 

malzemenin 
tam doğru 
yere getiri-
lebilmesi ve 
pıhtı oluş-

turabilmesi.” 
devam ediyor. 

Reynolds, şöyle 
diyor: “Araştırma ekibi sorunu oldukça 
iyi çözmüş görünüyor 
ve özellikle savaş 
alanında bunun işe 
yaradığını düşünmek 
çok heyecan verici”. Rey-
nolds, Lavik’in nanoparçacıkla-
rının zehirsiz olduğunu ve vücuttan 
birkaç gün içinde çıktığını görmenin 
de cesaret verici olduğunu söylüyor.

BİLİM VE TEKNOLOJİ
Merve GÜNEY
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Tümsev SAYAR

■ Cumhuriyet Dönemi turizm tari-
hinin yazılması amacıyla yürütülen 
araştırma kapsamında turizmin du-
ayenleri Eskişehir’de toplandı. Ana-
dolu Üniversitesi Turizm Fakültesi öğ-
retim üyesi Prof. Dr. Nazmi Kozak’ın 
yönetiminde 25 kişiden oluşan bir 
çalışma grubu tarafından yürütülen 
araştırmanın Danışma Kurulu toplan-
tısı 3 Eylül günü Grand Namlı Otel’de 
yapıldı.

Turizm Tarihine Işık Tutacak

Toplantıya Eski Turizm Bakanı 
ve Türkiye Seyahat Acentaları Birli-
ği (TÜRSAB) Eski Başkanı Bahattin 
Yücel, Tarih Vakfı Yönetim Kurulu 
Üyesi ve Ekin Grubu Başkanı Halim 
Bulutoğlu,  Resort Dergisi Genel Yayın 
yönetmeni Fehmi Köfteoğlu, Antalya 
Tanıtma Vakfı Yönetim Kurulu, Visitur 

Seyahat Yönetim Kurulu Başkanı Tal-
ha Çamaş, Turizmci ve Eğitimci Avni 
Aker, Kültür ve Turizm Bakanlığı Stra-
teji Daire Geliştirme Başkanı Mahmut 
Evkunan ile çalışmaları yürü-
ten uzman isimler katıldı.

Toplantının açılışın-
da konuşan proje ko-
ordinatörü Prof. Dr. 
Nazmi Kozak “Sözlü 
tarih görüşmesi 
yöntemi ve arşiv 
çalışması ile 
hazırlanacak 
araştırmayla 
Cumhuriyet 
Tarihi ’nin 
gizli kalmış, 
unutulmuş 
k i ş i l e r i -
nin, olay-
l a r ı n ı n , 

öncü ve örnek girişimlerinin ortaya 
çıkarılması amaçlanıyor. Arşiv ince-
lemesi ve sözlü tarih çalışması yön-
temiyle yürütülecek araştırma sonu-
cunda Cumhuriyet Dönemi’nin gizli 

kalmış ve unutulmaya yüz tutan tu-
rizmle ilgili gelişmelerini gelecek 

kuşaklara aktarmayı amaçlıyo-
ruz. Proje kapsamında turizm 
ve alt sektörleri ile ilgisi ve iliş-
kisi olmuş, idari görevlerde 

bulunmuş ve ulaşılabilen 
bakan, müsteşar vali, 

kaymakam, yatırımcı, 
işletmeci, otel müdü-

rü acente yöneticisi, 
turist rehberi, vs. 
gibi turizm sek-

törü aktörleri 
arasından top-
lamda 350’ye 
yakın kişi araş-

tırmaya dahil edilecek. Ayrıca beş yüz 
saate yakın görüntülü ve ses kayıtlı 
sözlü tarih çalışmasının gerçekleştiri-
lecek.” dedi.  

Belgesel Film

Prof. Dr. Kozak, proje kapsamın-
da; Türkiye turizm tarihini içeren üç 
ciltlik bir kitabın, çok sayıda bildiri 
ve makalenin ayrıca üç bölümden 
oluşacak bir belgesel filmin de ha-
zırlanmasının planlandığını söyledi.

Açılış konuşmasının ardından  
projede çalışan öğretim elemanları 
ve danışmanlar kendilerini tanıta-
rak yaptıkları çalışmalar hakkında 
bilgi verdi ve yaşadıkları sorunları 
dile getirdi. 

Toplantıda katılımcılar, proje yü-
rütülürken uygulanması gereken 
stratejik noktaların üstünde dura-
rak görüş alışverişinde bulundular.

Turizm tarihimize ışık tutacak çalışma

ışığını toplayarak bir noktaya odaklayan 

enerjisini elde etmede yeni bir yöntem 

ABD’deki araştırmacılar tarafından 
iç kanamayı durdurabilecek nanopar-
çacıklar geliştirildi. Nanoparçacıklar 
damardan enjekte edilebiliyor ve vücu-
dun normal pıhtılaşma mekanizmasını 
aktifleştiriyor. Yolda kaza geçiren kurban-

Üyesi ve Ekin Grubu Başkanı Halim 
Bulutoğlu,  Resort Dergisi Genel Yayın 
yönetmeni Fehmi Köfteoğlu, Antalya 
Tanıtma Vakfı Yönetim Kurulu, Visitur 

k i ş i l e r i -
nin, olay-
l a r ı n ı n , 

Bilal KIR 

■ Doç. Dr. Hayri Ertan’ın yürütücü ve 
Öğr. Gör. Ali Onur Cerrah ve doktora 
öğrencisi Deniz Şimşek’in araştırmacı 
olarak görev aldıkları “Motor Becerilerin 
Nörofizyolojik, Biyomekaniksel ve Biofe-
edback Yöntemleri ile Değerlendirilmesi” 
başlıklı proje kapsamında Beden Eğitimi 
ve Spor Yüksekokulunda Hareket ve Mo-
tor Kontrol Laboratuvarı kuruldu. İnsan 
hareketinin mekanik yollarla incelene-

bildiği uluslararası standart-
lardaki laboratuvarda 
sportif beceriler hem ki-
netik hem de kinematik 

olarak değerlendirilebiliyor.
Laboratuvar bir çok bün-

yesinde barındırıyor. Bugüne 
kadarki en büyük bütçeyle ku-

rulan biomekanik laboratuvarında 

Amerika Birleşik Devletleri'nden özel 
olarak getirtilen yüksek hızlı kameralar, 
kuvvet platformu ve kas hareketlerini 
ölçmeye yarayan bir kablosuz EMG ci-
hazı bulunuyor. Kullanılan bu sistem 
futbola özgü olarak İngiltere, Japonya 

ve Yunanistan'daki laboratuvarlarda yer 
alıyor. Laboratuvarın en dikkat çeken 
özelliği ise bu üç cihazın Dünya'da ilk 
kez bir laboratuvarda senkronik olarak 
çalışması. 

Çok Amaçlı Bir Laboratuvar

Öğr. Gör. Ali Onur Cerrah’ın futbol, De-
niz Şimşek’in ise okçuluk dallarında araş-
tırma yürüttüğü laboratuvarda, topun 
vuruluş hızları ya da okun atılış hızları-

nın, teknik beceri düzeyinden mi yoksa 
fiziksel gelişime bağlı kuvvet artışından 
mı değiştiği araştırılıyor. Elde edilen veri-
ler sayesinde millî takımlar düzeyindeki 
sporcuların atış teknikleri değerlendirilip 
alınan puanların artırılabilmesi için öne-
rilerde bulunuluyor. Anadolu Üniversi-
tesi Bilimsel Araştırma Projesi desteğiyle 
kurulan laboratuvar sporcuların teknik 
gelişimlerinin değerlendirilmesi, spor 
branşına ve bireye özgü antrenman 
programlarının oluşturulması, sporcu-
nun gelişiminin takip edilmesi ve spor 
branşları için yetenek seçimi için kulla-
nılabilecek.

Nasaridze Konuk Oldu

Laboratuvara dünyaca ünlü millî okçu-
muz Natalia Nasaridze konuk oldu. Ülke-

mizi sayısız turnu-
vada temsil 
eden spor-
cu Doç. Dr. 

Hayri Ertan’ın 
davetiyle Anadolu Üniversitesine geldi. 
Nasaridze, laboratuvarda gerçekleştirilen 
çalışmalara katılarak okçuluk sporu adına 
önemli bir araştırmanın da parçası oldu. 

Anadolu Üniversitesi Hareket ve Mo-
tor Kontrol Laboratuvarında yapılacak 
analizler sonucunda, teknik anlamda 
kendisini tanımak için büyük avantaj 
elde edeceğini belirten Natalia Nasarid-
ze “Sporcunun kendi tekniğini tanıması 
son derece önemli. Yarışmalar esnasın-
da hangi hataları yaptığımızı fark edemi-
yoruz, burada yapılacak olan çalışmalar 
o hataları bilmem için önemli bir kaynak 
olacak.” dedi.

Doç. Dr. Hayri Ertan da Natalia Nasarid-

ze’nin Dünya’nın sayılı sporcularından biri 
olduğunu ifade ederek “Natalia’ye bağlı 
olarak yürütmek istediğimiz çalışmaların 
en başında en iyi sporcunun ölçümlerini 
alıp daha sonra yetiştirilecek olan sporcu-
ları o seviyeye çıkarmak.” dedi. 

Ertan, amaçlarının sporcunun aldığı 
puana odaklanmak değil, uyguladığı 
tüm teknikleri analiz ederek bu teknik-
leri diğer sporculara öğretmek olduğunu 
söyledi. Doç. Dr. Ertan “Bir referans nok-
tası yakalayacağız ve bu referans nok-
tasına ulaşmaya çalışacağız. Temeldeki 
amacımız bu.” diye konuştu.

Ertan, Natalia Nasaridze’nin atışların-
daki kusurların çok ince ayrıntılarda gizli 
olduğunu ifade ederek, çalışmadaki ikin-
ci amaçlarının bu ayrıntıları ortaya çıka-
rarak Natalia’ye bilgi sağlamak olduğunu 
keydetti. 

Gürcistan doğumlu Nasaridze, Sov-
yetler Birliği’nin dağılmasıyla Türkiye’ye 
gelen bir okçu. 1993 yılından beri Türki-
ye’de lisanslı okçu olarak çalışmalarını 
sürdürüyor. Kariyeri boyunca, dört ferdi 
Avrupa birinciliğini, 1995 ve 1997’de 
Dünya Şampiyonalarında dünya üçün-
cülüğünü, 1996 Avrupa 
Şampiyonası ve Ak-
deniz Oyunlarında 
birinciliği, 2000’de 
Avrupa Şampiyo-
nası ve Avrupa 
Salon Şampiyona-
sında şampiyon-
luklarını ülkemize 
getirmiş bir 
sporcu.

Geleceğin sporcularına bilimsel destek

Prof. Dr. Nazmi Kozak

Natalia 
Nasaridze

Doç. Dr. Hayri Ertan

Cumhuriyet dönemi turizm tarihi gün ışığına çıkıyor



 Editör: Merve GÜNEY
Tasarım: Zeynep ÜNAL  AnadoluHaber6 HABER

Haber Merkezi 

■ Türkiye’de ilk kez Anadolu Üniver-
sitesinde düzenlenen “37. Avrupa 
Öğretmen Eğitimi Kongresi” (ATEE: 
Association for Teacher Education 
in Europe) 25-29 Ağustos günlerinde 
Kongre Merkezinde gerçekleştirildi. 

Avrupa Öğretmen Eğitimi Derneği 
ve Anadolu Üniversitesi Eğitim Fakül-
tesi iş birliğiyle düzenlenen kongre, 
35 farklı ülkeden katılımcıları bir ara-
ya getirdi.  Anadolu Üniversitesinin 
tanıtım videosunun izlenmesiyle baş-
layan kongrenin açılış konuşmasını, 
Avrupa Öğretmen Eğitimi Derneği 
Eğitim Yönetimi ve Liderliği Çalışma 
Grubu eş başkanı, Üniversitemiz Eği-
tim Fakültesi öğretim üyesi Prof. Dr. 
Esmahan Ağaoğlu yaptı. Avrupa Öğ-
retmen Eğitimi Derneği Başkan Yar-
dımcısı Dr. Joanna Salazar Noguera 
ve Eğitim Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Gül Durmuşoğlu da açılış töreninde 
birer konuşma gerçekleştirdi.

İnsanlar Enerji Dolu

Konuklar, açılış konuşmalarının 
ardından Öğretim Elemanları Ye-
mekhanesinde gerçekleşen kokteyle 

katıldı. 
Kongre ve Anadolu Üniversitesi 

hakkında görüşlerini bildiren Dr. 
Joanna Salazar Noguera “Anadolu 
Üniversitesi Yunusemre Kampüsünü 
çok beğendim. Çok büyük bir kam-
püs ve insanlar enerji dolu. 37’ncisi-
ni düzenlediğimiz Avrupa Öğretmen 
Eğitimi Kongresi her yıl başka bir 
ülkede yapılıyor. Dünyanın her ye-
rinden insanlar, bu kongreyi izlemek 
için ülkelerinden geliyor. Bu kongre 
öğretmen eğitimiyle ilgili olan her-
kesin katılabileceği bir kongre. Öğ-
retmen eğitiminin yanı sıra, kültür-
lerarası etkileşimi sağlamlaştırması 
yönünden de çok önemli.” dedi.

Anadolu Üniversitesinden çok et-
kilendiğini söyleyen katılımcı Philip 
Bonanno ise “Anadolu Üniversitesi 
oldukça büyük bir üniversite. Bu ka-
dar çok ve farklı fakülteyi bünyesin-
de barındırması gerçekten etkileyici. 
Düzenlenen konferansta yeni insan-
larla tanıştım. İncelenen konular 
farklı boyutlarıyla ele alınmıştı. Kali-
te olarak her şey çok iyi düzeydeydi.” 
diye konuştu.

Eskişehir Büyükşehir Belediyesi 

tarafından kongre konuklarına 26 
Ağustos günü Haller Gençlik Merke-
zinde resepsiyon verildi. Büyükşehir 
Belediye Başkanı Prof. Dr. Yılmaz Bü-
yükerşen’in de katıldığı resepsiyon-
da; konuklar Türk yemeklerini tatma 
fırsatı buldu.

37. Avrupa Öğretmen Eğitimi 
Kongresinin Eskişehir ve Anadolu 
Üniversitesi için çok önemli olduğu-
nu belirten Prof. Dr. Yılmaz Büyüker-
şen, bu kongre sayesinde Eskişehir 
turizminin daha da sağ-
lamlaştığını söyledi. 

AB Dışında İlk Kez 

Düzenleniyor
Prof. Dr. Esmahan 

Ağaoğlu, kongre ile 
ilgili şunları söyledi: 
“Dernekle birlikte, 
10 yıla yakın bir sü-
reyle beraber ger-
çekleştirdiğimiz ça-
lışmamızın bir 
meyvesi ola-
rak bu se-
neki or-
ganizas-

yona ev sahipliği yapıyoruz. Dernek, 
ilk defa Avrupa Birliği üyesi olmayan 
bir ülkede organizasyon düzenliyor. 
Biz, birçok konuda olduğu gibi bü-
yük şehirleri geride bırakmayı başar-
dık, yoğun bir çalışmayla kongreyi 
evimizde yaptık.”

Avustralya ve Amerika’daki öğret-
men eğitimi derneklerinin birbirle-
riyle sıkı bir bağ içerisinde olduğunu 
dile getiren Prof. Dr. Ağaoğlu, Avru-
pa Öğretmen Eğitimi Derneğinin de 

çalışmalarıyla Dünya Öğretmen 
Eğitimi Derneğinde büyük 

söz sahibi olduğunu söyle-
di. Burada hem Amerika 
hem de Avustralya Öğ-

retmen Eğitimi Dernek 
Başkanı’nın da ağırlandı-

ğının altını çizen Prof. Dr. 
Ağaoğlu, ilerleyen seneler-

deki çalışmalarda da Anadolu 
Üniversitesine birçok 

katkı yapacaklarını 
belirtti.

E t k i n l i ğ i n 
üniversitemiz 
için önemine 
dikkat çeken 

Prof. Dr. Esmahan Ağaoğlu “Avrupa 
Öğretmen Eğitimi Derneği Dergisi, 
uluslararası boyutta çok saygın bir 
dergi. Dergiye Türkiye’den de çok 
sayıda makale gidiyor. Bu tip düzen-
lemelerdeki uluslararası katılımlar, 
üniversitemizin adının uluslararası 
platformda duyulması için çok önem-
li. Sadece özel davetlerle üniversitele-
re giden böyle bir yayın kuruluşunun 
Anadolu Üniversitesine gelmesi ise 
bizim için ayrı bir gurur.” dedi. 

Prof. Dr. Ağaoğlu, gelecek konfe-
ranslar için de hazır olduklarını ifade 
etti ve bu organizasyon için uykusuz 
kalarak çalışan takım arkadaşlarına 
teşekkürlerini iletti. 

Törenin sonunda kongreyi değer-
lendiren Prof. Dr. Ağaoğlu “Kongre-
nin başlığı olan ‘Öğretmen eğitimin-
de politikalar’ ve ‘Öğretmen eğitimde 
meslekleşmenin’ enine boyuna tartı-
şıldı. Toplam 72 bildiri, bir yuvarlak 
masa toplantısı ve beş workshop 
yapıldı. Düzenlenen kongrede olduk-
ça kaliteli bildiriler sunuldu.” diye 
konuştu.

Kongrenin kapanış töreni 29 Ağus-
tos günü Kongre Merkezinde yapıldı. 

Türkiye’de ilk kez Anadolu Üniversitesinde 
Her Yıl Başka Bir Ülkede Düzenlenen Avrupa Öğretmen Eğitimi Kongresi’ne Üniversitemiz Ev Sahipliği Yaptı

Haber Merkezi 

■ Anadolu Üniversitesinin 2013-2014 
eğitim-öğretim yılı için Üniversiteler 
bünyesinde zorunlu hazırlık sınıfı bu-
lunan öğretim dili %30 İngilizce olan 
programlarda öğretim dilinin Türkçe-
ye çevrilerek zorunlu hazırlık sınıfının 
isteğe bağlı hazırlık sınıfına dönüştü-
rülmesi konusundaki teklifi Yükseköğ-
retim Kurulu (YÖK) tarafından kabul 
edildi. YÖK Genel Kurulunda alınan 
karar gereğince 2013-2014 eğitim-öğ-
retim yılından itibaren geçerli olmak 
üzere zorunlu yabancı dil hazırlık 
sınıfı kaldırılıp isteğe bağlı İngilizce 
hazırlık sınıfına dönüştürüldü.

Hazırlık sınıfı 
isteğe bağlı 
oldu

Mine DURUKAN 

Büyük Taarruz’un 90’ıncı Yıl Dönü-
mü, Afyon Kocatepe Üniversitesinin 
ev sahipliğinde 8’incisi düzenlenen 
“Kocatepe Zafer Yürüyüşü” etkinlikle-
riyle kutlandı. Etkinliklerde Anadolu 
Üniversitesi de yerini aldı. Program, 
Ahmet Necdet Sezer Kampüsündeki 
karşılama ile başlaydı. Yürüyüş prog-
ramı, Çiğiltepe ve Büyük Taarruz 
Şehitlikleri’nin ziyaret edilmesiyle 
devam etti. Katılımcılar daha sonra 
Ahmet Necdet Sezer Kampüsünde 
“Kocatepe Sanat Buluşması VI” 
isimli karma serginin açılışını izledi. 
Şuhut ilçesindeki Atatürk Evi ziyaret 
edilmesi ve ilçe stadyumundaki gös-
terilerin izlenmesinin ardından Zafer 
Yürüyüşü’nün başlangıç noktası olan 
Çakırözü Köyü’ne geçildi.

Kocatepe’ye 1922 Ağustos’u-
nun 25’ini 26’sına bağlayan gece 
Başkomutan Mustafa Kemal Paşa, 
Fevzi Paşa ve İsmet Paşa’nın izlediği 
yol, Üniversitemiz öğrencilerinin de 
katıldığı kalabalık bir grup eşliğinde 
yüründü. 

Öğrenci Konseyi Başkan vekili Ni-
hat Karaca “Biz Türk gençliği olarak, 
her zaman Ulu Önder Atatürk’ün 
izinde olacağımızı beyan etmiştik. 
Bizi birbirimize bağlayan, kardeşlik 
duygularımızın kabardığı, birlik ve 
beraberliğin sağlandığı Zafer Yürüyü-
şü'nde de, atalarımızın bize bıraktığı 
emanetin önemini bir kez daha 
anladık. Üniversitemizden katılan ar-
kadaşlarımız; Yavuz Tatlı, Aynur Aba, 
Yunus Emre Uyar, Zümra Çelikkol, 
Ecrin Yıldırım, Fatma Gül Çevikbaş, 
Erhan Eşsiz ile Mehmet Akverdi'ye 
teşekkür eder, bu organizasyonda 
emeği geçen herkese saygı ve sevgi-
lerimizi sunarız.” dedi.

Gençliğin 
Zafer 
Yürüyüşü

Göze ÇİÇEK 
■ Uydu ve Uzay Bilimleri Araştırma 
Enstitüsü, geliştirdiği “P-Gun” cihazıyla 
patlatma yaparak ve sismik yansıma 
yöntemini kullanarak fayların kesitle-
rini belirleme çalışmalarına başladı.

Enstitü Müdürü Prof. Dr. Alper Ça-
buk “Enstitümüzün vizyonu gelecek 
nesillere sağlıklı yaşayabilecekleri, afet-
lerden zarar görmeyecekleri ve doğa-
ya zarar vermeyecekleri yerleşimlerin 
temeli atmaktır. Dünyada değişim ve 
dönüşümün başladığı bir yer varsa bu 
yerlerden biri Enstitümüzdür.” dedi. 
Çabuk, dünyayı anlamanın önemli 
bileşenlerinden birinin de yeri ve yeri 
oluşturan iklim, su ve karaların yanı 
sıra bunları oluşturan ve birbirleri 
arasındaki sistemleri bütüncül şekilde 
algılayabilmek olduğunu söyledi. Ça-
buk, bu kapsamda geliştirdikleri aletin 
yer altının görüntülenmesi amacıyla 
kullanılacak enerji üretmek konusun-

da önemli bir çözüm olduğunu ve bu 
sayede pek çok yerde yerin yaklaşık 
1000 metre altına kadar görüntüleme 
yapılabildiğini belirtti.

Yer Bilimleri ve Mühendisliği Birimi 
Koordinatörü Prof. Dr. Berkan Ecevi-
toğlu ise P-Gun cihazının enerji kayna-
ğını üniversitede bulunan atölyelerde 
geliştirdiklerini belirterek cihazın içeri-
sinde patlatmada kullanılmak üzere  
36 fişeklik bölümün bulunduğunu 
kaydetti. P-Gun cihazını kullanabil-
mek için öncelikle yarım metre derin-
likte ve 30 cm genişliğinde bir çukur 
açtıklarını ve böylece cihazı gömerek 
çalışmalara başladıklarını belirten 
Prof. Dr. Ecevitoğlu “Cihazın çevresini 
özel yapılan bir bezle örtüyoruz. Çalış-
mada 4 metre aralıklarla sismik dal-
gaları kaydetmeye yarayan jeofonları 
yerleştiriyoruz. P-Gun'a yerleştirilen 
36 fişek, aynı anda patlatılıyor. Bu pat-
lamadan elde edilen sismik dalgalar, 

jeofonlar tarafından bilgisayara ak-
tarılıyor. Cihaz, yarattığımız enerjiyle 
bizim derinliğe doğru 1000 metrelik 
bir resim çıkartmamızı sağlıyor. Bu 
çalışma bir nevi yerin ultrasonunu 
çekmek gibi bir şey. Yüzeyden aşağıya 
kadar tabakanın resmini çıkartıyoruz. 
Bu çalışma yapılaşma yerlerinin ya 
da zemin üzerine yapılacak binanın 
inşaat biçiminin belirlenmesine de 
yardımcı oluyor.” şeklinde konuştu.

96 Tonluk Kuvvetle Vuruyor 

Bu sismik yansıma 
yönteminin 
fayları tanımla-
mada ve taba-
kaları görmede 
kullanıldığını be-
lirten ve cihazda, 
güçlü av fişekleri 
kullandıklarının 
da bir kez altını çi-

zen Prof. Dr. Ecevitoğlu, şunları söyle-
di: “Normal bir dinamit her yöne doğ-
ru patlayacağı için etrafa büyük bir 
enerji yayar. Böylece enerjinin bir kıs-
mı kaybolur. Bu yüzden dinamit kul-
lanmayı tercih etmiyoruz. Dünyada 
ilk kez 36 fişeği eş zamanlı ateşleyen 
bir cihazı geliştirdik. Böylece enerjinin 
tamamının yerin içine gitmesini sağlı-
yoruz. Bu cihaz, 96 tonluk bir kuvveti 
yere vuruyor. Öte yandan P-Gun, diğer 
sismik ölçüm cihazlarının aksine her 
türlü zeminde de kullanılabilir.”

P-Gun cihazıyla fayların fotoğrafı çekiliyor

Hazırlık sınıfı 

 sismik yansıma 

ANADOSK Avrupa’nın zirvesinde...
Göze ÇİÇEK 
■ Anadolu Üniversitesi Doğa 
Sporları Kulübü (ANADOSK), 
19-26 Ağustos günleri arasın-

da Avrupa’nın ve Kafkasların 
en yüksek zirvesi olan 5642 
metre yüksekliğindeki Elbruz 
dağına tırmandı. Tırmanışta, 

Türkiye’den katılan 10 kişilik 
ekipte Üniversitemizden Arno 
Taşçıoğlu, İclal Yenilmez ve 
Kenan Temeltaşı yer aldı. 

Prof. Dr. 
Esmahan Ağaoğlu



■ Türkiye’de girişimcilik nereye gidi-
yor?

Türkiye’de girişimcilere destek veren 
kurumların sayısı çok az. Destek veren-
lerin sayısı on parmağın yarısı kadar-
dır, daha fazla değil. Girişimcilikle ilgili 
her türlü yere giden adamlar hep aynı. 
Doğal olarak da insanlar daha fazla bir 
şey öğrenemez hâle geldi. Girişimci bir 
şeyin peşinden koşturuyor diyor ki ben 
bir Facebook yapacağım Facebook’u alt 
edeceğim, peki neyin var elinde diye so-
rulduğunda cevabı Facebook var elim-
de ama daha iyisi olacak oluyor. Sen 
düşündüysen onu çoktan Facebook da 
düşünmüştür, yapmamasının da kesin 
bir sebebi vardır. Elinde 800 milyon ki-
şinin verisi var. Yapmadıysa kesin bir se-
bebi vardır. Ama tabii girişimciye bunu 
anlatamazsın. Onları besleyen kaynak-
lar da biraz çakma kaynaklar çünkü 
girişimcinin sırtından para kazanmaya 
çalışan, girişimcinin sırtına kene gibi 
yapışan kurumlar var ve maalesef sek-
tör gelişmiyor çünkü e-ticaret yapmaya 
çalışıyor zannediyorlar ki bu işte para 
var. Ama onda da para yok teknolojiyi 
geliştirmek lazım fakat insanların aklına 
teknolojiyi değiştirecek fikir gelmiyor. 
Doğal olarak da kabızlık devam ediyor. 

■ Girişimcilikte oluşan bu kısırlığı nasıl 
ortadan kaldırabiliriz?

Büyük ihtimalle bu sorun 
bir seneye kadar ortadan 
kalkar. Çünkü girişimci artık 
okumaları gerektiğini anladı, 
her kuruma güvenmemeleri 
gerektiğini anladı. İnsanların 
gelip girişimcilikle ilgili konu-
şup konuşup, kendi PR’larını 
kişisel halkla ilişkilerini yapıp 
gittiklerini ve onlarla hiçbir yar-
dımlarının dokunmadıklarını 
anladılar. Doğal olarak okuma-
ya daha fazla öğrenmeye yöne-
lecekler ve kim bilir belki 1 sene 
sonra yavaş yavaş teknoloji üret-
meye başlarız.

■ E-ticaret para kazandırmıyor 
dediniz, e- ticaret alternatif pa-
zarlama kanalı oluşturarak satış 
hacmini genişletmeyi hedefle-
yen bir sistem olmasına rağmen 
girişimciye para kazandıran bir 
sistem değil mi?

Türkiye’de dünyanın hiçbir ye-
rinde olmayan bir şey var e-ticaret 
konusunda. Bütün dünyada herkes 
rakiplerinin üstüne reklam oynar, 

Türkiye’de bunun biraz daha fazlası 
var, Türkiye’de tedariği öldürüyorlar. Bir 
sürü e-ticaret şirketi 

tedariğin önünü kesiyor. Tedarikçiye, 
bana verirsen başka hiçbir siteye vere-
mezsin diyor. Küçük siteler mal alama-
dıkları zaman ve o mal satılan mal ol-
duğu zaman içeriye mal sokmadığı için 
içeriye insan gelmiyor. İnsan gelmeyin-
ce satış olmuyor, satış olmayınca proje 
ölüyor. Tedarik ölüyor maalesef ve dün-
yanın hiçbir yerinde böyle bir şey yok. 
Dünyanın her yerinde tedariğin önü 
açıktır. Üstelik hiçbir tedarikçi de hiçbir 
e-ticaret sitesinin önünde diz çökmez.

■ İnternet artık insanların hayatının her 
alanına girmiş durumda, İnternet’in bu 
şekilde insan hayatında etkin rol oyna-

masını nasıl değerlendiriyorsunuz?
İnternet’in insan hayatında bu 

kadar önemli olmasının kötü bir 
yanı yok gibi geliyor bana. Çünkü 
bunu 3-5 insan yapıyor olsa bunda 
bir kötülük olabilir dersiniz ama 
bunu milyonlar yapıyor artık. Mil-
yonlarca insanın elinde akıllı te-
lefonlar var her gün 15 saat akıllı 
telefonlara bakıyorlar hatta mail 
gelmediği zaman depresyona gi-
ren insanlar var.

■ O zaman İnternet’in insanları 
asosyalleştirdiğini düşünmüyor-
sunuz yani?

Bakın benim Facebook he-
sabım var fakat yaklaşık 2,5 
senedir durum güncellenmesi 
denilen şeyden yapmadım, fo-
toğraf yüklemedim. Ama hâlâ 
asosyalim çünkü çok işim var, 
çok yoğunum, çok çalışıyo-
rum. Hepimizin hayatında bizi 
bağlayan şeyler var kimisini 
sevgilisi bağlıyor, kimisini an-
nesi babası bağlıyor vs. doğal 
olarak  Facebook’un bizim 
sosyal hayatımıza etki etmesi 

bizim aptallığımızdan kaynaklanır en 
fazla. Çünkü onun etkilememesini sağ-
layabiliriz.

■ Bunun yolu eğitimden mi geçiyor?
Bunun yolunun eğitimden geçtiğini 

zannetmiyorum.  Bunun yolu toplum-
sal bir dönüşümden geçebilir belki ama 
bütün dünya toplumlarının yapması ge-
reken bir şey galiba.

■ Sosyal medyada kültürel farklılıkların 
önemi nedir sizce?

Sosyal medyanın güzelliği şu, elimiz-
de her türlü iletişim aracı var ve bunların 
tamamı çok hızlı. Bir mesaj atıyorsun, o 
sana mesaj atıyor ya da Skype açıyorsun 
kameradan görüşüyorsun. Hiç tanıma-
dığın bir adam Hindistan’da, Endonez-
ya’da vs. senin için 100 dolarlık bir uygu-
lama yapıyor ve senin burada yaptığın 
bir işe değer katıyor aslında. Dolayısıyla 
o kültürel farklılık ortadan kalkıyor çün-
kü buluşma noktası var o buluşma nok-
tası iş yapmak. Doğal olarak da kültürel 
farklılığın hiçbir önemi kalmıyor.

■ Söyleşinizde empatiden bahsetmişti-
niz, empati sonradan kazanılan bir şey 
mi sizce?

Empati çok zor bir konu. Bazı insan-
lar doğuştan bir pakete sahiptir. Nasıl 
bir paket bu? Bakarsın bir kız vardır 
bu kız hem girişimci ruhludur hem 
başarılıdır üstelik güzel görünüyordur, 
güzel giyiniyordur vs. bu bir paket. Bazı 
insanlarda da öyle bir paket vardır ki 
ömrünün sonuna kadar memur olma-
yı kabul edebilir. Mesela benim annem 
hiçbir zaman yükselmeyi istemedi, bu 
bir seçim. Kötü bir şey değil çünkü in-
sanların memurlara da ihtiyacı var. Do-
layısıyla empati de böyle bir şey. Her-
halde içeriden gelen bir şey. Sonradan 
kazanılır mı bilmiyorum.

HABER AnadoluHaber
 Editör: Arş. Gör. Çağdaş CEYHAN

Tasarım: Burcu ÜÇOK 7

■ Markafoni, Trendyol gibi online alışve-
riş siteleri yaratıcılığın bir ürünü mü?

Aslında dünyada yapılan bir şeydi bu 
Türkiye daha sonra başladı bu işe. Evet 
çok ilgi gösteriliyor böyle sitelere. Türkiye 
için söyleyemeyiz ama dünyada ilk ola-
rak böyle bir fikrin gelişmesi evet yaratı-
cılıkla ilgili. İnternet var, insanlar alışveriş 
yapmayı seviyor, ikisini birleştirince güzel 
bir şey çıkıyor ortaya. Ünlü markalar belli 
sayıda üretim yapmak zorunda oldukla-
rı için satamadıkları ürünleri bir şekilde 
ellerinden çıkarmak zorunda kalıyor. 
Dolayısıyla internet geliyor akıllarına, 
çok hızlı gelişen ve ilerleyen bir şey bu ve 
sonuç olarak elimizde kalan bu ürünleri 
İnternet’te satsak nasıl olur gibi bir fikir 
çıkıyor ortaya.

■ Yaratıcı düşünmek sizce başarıyı geti-
rir mi?

Bir işi yaparken yepyeniyle değil teme-
lini anlayıp bu işin nasıl yapıldığını bilip 
özünü anlaması ondan sonra üzerine bir 
şeyler konulması gereken bir durum. Ya-
ratıcılık aslında farklı düşünmek demek. 
Bir işi yaparken bunu böyle yapıyoruz 
ama şöyle yapsak demek.

■ Bu tarz alışveriş sitelerinin insanların 
alışkanlıklarını değiştirdiğini düşünüyor 
musunuz?

Aslında alışkanlıkları değiştirdiğini pek 
düşünmüyorum. Siz zaten bir alışveriş 
merkezine gidip gezmeyi de seviyorsu-
nuz. Öyle bir fırsat olmadığında gayet 
kullanılabilir ve iyi geliyor bana. Çünkü şu 
açıdan bakmak lazım, bu sitelerden sade-
ce çalışan kesim değil öğrenciler de alış-
veriş yapıyor. Öğrenciyken eğer alışveriş 
yapmaya fırsat bulamıyorsanız veya çok 
beğendiğiniz bir kıyafeti mağaza mağaza 
dolaşıp aramak yerine İnternet’te almayı 
tercih ediyorsanız, ileride çalışmaya baş-
ladığınızda hiç vaktiniz olmayacak. Bu 
yönden bakmak lazım olaya. Kimse bu 
sitelere görev gibi sabah erkenden kalkıp 
bakmıyor. Aslında eğlence gibi düşünü-
yor kullanıcılar. Türkiye’de zaten ticaret 
seviliyor, yapılıyor. Türkiye kredi kartı en 
çok kullanılan ülke demek ki online alış-
verişte güvenlik kaygısı gütmeden alışve-
riş yapılıyor.

■ En büyük teknik aksaklıklar neler peki 
online alışverişte?

Bir kere en büyük aksaklık İnternet’in 

yavaşlığı. Müşteriler hep kargonun yavaş-
lığından şikâyetçi ama aslında yavaş olan 
İnternet ülkemizde. İlk önce onun gideril-
mesi gerekiyor.

■ Ürünlerin fiyatlarına markalar mı ka-
rar veriyor?

Evet markalar bize bir fiyat veriyor o 
fiyatı koymak zorundayız. Tabii öncesin-
de görüşmeler oluyor baskı yapıyoruz 
bu fiyatı biraz daha indirseniz daha iyi 
olur gibi. Aslında bu aracılık meselesi gibi. 
Ama bizim kendi kafamıza göre fiyat koy-
mamız söz konusu değil biz yüksek fiyat-
larda biraz daha indirilmesi konusunda 
baskı yaparız marka indirir veya indir-
mez ona kalmış. Bize son olarak hangi 
fiyat söylenirse odur asıl olan.

Alınan bir ürünün iadesi nasıl oluyor?
Çok fazla iadeyle karşılaşmıyoruz aslın-

da. Türkiye’nin güzelliği diyebiliriz buna 
çünkü müşteriler bana olmazsa başkası-
na veririm düşüncesiyle iadeye çok mec-
bur kalmadığı sürece başvurmuyor. Ama 
iade etmek isteyen olursa da sorun çıkmı-
yor. Alışverişi nasıl İnternet’ten kolay bir 
şekilde yapıyorsa iadesi de aynı şekilde 
gerçekleşiyor.

■ Satılan ürünlerin defolu çıkması gibi 
bir şey söz konusu mu?

Normal bir alışveriş merkezinde 
veya mağaza da defolu ürünler elleri-
ne geldiğinde fark ediliyor. Fakat bizde 
direk geliyor elimize ve açıp bakma 

gibi bir durum yok. Müşterinin kendisi 
fark ediyor ve iade ediyor.  Ama genel 
olarak defolu ürün satılıyor gibi bir du-
rum söz konusu değil. Bilinçli olarak 
yapılan bir şey de değil. Çünkü bizimle 
çalışan markalar kendi ismini de leke-
lemeyi göze alamaz. Marka olmak çok 
zor bir şey bu sebeple kimse o riski 
göze almaz.

■ Her insan bu işi yapabilir mi?
Ben kendimden örnek vererek ce-

vaplıyayım bu soruyu. Ben master 
yapıyordum, interaktif bir ajansta 
çalışmaya başlamıştım. Google’ın 
reklamlarını yönetiyordum. Niye-
tim çalışmak değildi. Yurt dışına 
doktoraya gitmek istiyordum, o sıra-
da Google’da bir pozisyon açıldı baş-
vurdum, oldu. İki buçuk yıl Google’da 
çalıştım. Bu süre içerisinde kazanmış 
olduğum çevre sayesinde Markafo-
ni’ye geçtim. Yani herkesin yapabile-
ceği bir iş bu. Yeter ki yapmayı isteyin. 
Ben bu işe çok isteyerek başladım, 
çok sevdim zaman içerisinde de. Çok 
iyi bir bölüm bitirmek gerekmiyor bu 
işi yapabilmek için. Bence işi sevmek 
ve biraz da çevre yeterli. Doktorluğu, 
mühendisliği alaylı yapamazsın ama 
bu işin alaylısı olur.

■ Kariyer yapmak isteyen insanlara ne 
gibi tavsiyeler verirsiniz?

İşlerini severek yapsınlar en önemlisi 
bu bence. Eline kalemi defteri alıp ben 

buraya şirketi kurtarmaya geldim di-
yenlere pek inanılmıyor artık. Ben bu işi 
öğrenmek istiyorum, bu işi yapmak isti-
yorum dediğinizde daha dikkat çekiyor-
sunuz. Bu sebeple işi istemek, sevmek en 
önemli şey. 

İşini severek yapmak başarıyı getirir
Markafoni Online Alışveriş Pazarlama Müdürü Deniz Utku:

Aslı YILDIRIM

Geçtiğimiz haf-
talarda İletişim 
Bilimleri Fakülte-
sinin düzenlediği 
“SMIT SUMMIT Sosyal Med-
ya’da İletişim Tasarımı Zirvesi”-
ne konuşmacı olarak katılan 
Markafoni Online Pazarlama 
Müdürü Deniz Utku ile online 
pazarlama üzerine konuştuk.

Girişimcinin sırtına 

yapışan kurumlar var
kene gibi

Aslı YILDIRIM

Geçtiğimiz haftalar-
da İletişim Bilimleri 
Fakültesinin dü-
zenlediği “SMIT 
SUMMIT Sosyal Medya’da İletişim 
Tasarımı Zirvesi”ne konuk olarak 
katılan Sosyalmedya.co’nun kuru-
cusu Fatih Güner ile girişimcilik ve 
sosyal medya konuştuk.
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 Anadosk’ta bu 
yıl 6. senemi 
dolduracağım. Bu 
süre zarfında yurt 
içi ve yurt dışında 
pek çok tırmanış 
yapma ve tırmanış 
yaptığımız bölgeleri 
gezme fırsatı 
buldum. Üniversite 
eğitimi boyunca 
insanların kendilerini 
sosyal yönden 
geliştirmelerinin 

en iyi yolunun kulüplerden geçtiğine inanıyorum. 
Bir üniversitenin sosyal aktivitelerinin kalitesini 
bünyesindeki kulüpler ve faaliyetleri belirler bence. 
Anadosk da düzenlediği etkinliklerle öğrencileri 
doğayla buluşturuyor. Dağcılık yaparak kendimi 
daha iyi tanıdığımı düşünüyorum, bence kulübün 
bana kattığı en önemli değer bu oldu.

Doğa Sporları 
Kulübüne üç yıldır 
üyeyim. Bu süre 
zarfında pek çok 
kişinin görmediği 
güzellikleri görme 
fırsatını yakaladım. 
Doğal güzellikler ve 
tırmanış sporunun zor 
şartlarından doğan 
adrenalin birleşince 
benim için ortaya 
vazgeçilmez bir keyif 
çıkıyor. Anadosk 
ailesinin bir ferdi olmak, yeni arkadaşlar edinmek 
ve bu arkadaşlarla doğanın keyfini birlikte 
çıkarmak anlamına geliyor. 

Anadolu Üniversitesi 
Doğa Sporları Kulübü 
doğada olmayı seven 
insanların bir arada 
olduğu bir yer. Burada 
sizin gibi düşünen, 
sizin sevdiklerinizi 
yapmaktan keyif alan 
insanlarla birlikte 
güzel şeyler yapma 
imkânınız var. Doğa 
sporları tek başınıza 
yapabileceğiniz bir şey 
değil, bu sebeple de 
iyi partnerlere ihtiyaç duyarsınız. Yeri geldiğinde 
hayatınızı emanet edersiniz bu insanlara. İşte bu 
yüzden Anadosk bu işi en iyi yapabileceğiniz yer. 
Kurulduğundan bu yana hem başarılı işlere imza 
atmış hem de hayatımızın sonuna kadar var olacak 
dostluklar kurmamızı sağlamıştır.

Doğa Sporları 
Kulübünün 
gerçekleştirdiği 
etkinliklerin hem 
eğlenceli hem de 
yararlı olduğunu 
düşünüyorum. 
Kulübümüz tarafından 
düzenlenen spor 
etkinliklerine bir yıldır 
katılıyorum ve burada 
öğrendiklerim bana 
günlük hayatta da işime 
yarayan birçok pratik 
bilgi kazandırdı. Aynı sporu yapmaktan hoşlanan 
insanları bir araya getiren, aktif ve yararlı olan bu 
kulüpte yer almak çok güzel.  

Doğa Sporları Kulübü 
kişiye öncelikle 
kendini, yanındakini 
ve doğayı tanımayı 
öğretiyor. Kendine ve 
ekip arkadaşlarına 
güvenmeyi, her 
koşulda her duruma 
hazırlıklı olmayı, 
gerektiğinde hayati 
risk içeren kararlar 
vererek sorumluluk 
almayı öğreniyorsunuz 
burada. Doğada olmak 
sizin için zamanla 
vazgeçilmez bir hâl 
alıyor. Burada kurulan arkadaşlıklar gerektiğinde 
zor şartlar altında birlikte hareket edebilmeyi 
gerektirdiğinden kalıcı oluyor. Kulübü bir arada 
tutan bu bağ arkadaşlıktan çok öte bir şey...

Dağcılık sadece 
tırmanmaktan, 
zirvelerden, güzel 
fotoğraflar çekmekten 
veya el değmemiş 
yerleri görmekten ibaret 
değildir. Mücadele, 
risk ve zorluk içerir. 
İnsanın kendisiyle ve 
doğayla mücadelesi. 
Beni bilinmezliğin 
çektiğini söyleyebilirim. 

Dağcılık ayrıca herkes için uygun da değildir. Dağları 
uzaktan büyüleyici ve cezbedici bulanlar bu sporun 
içine girince hayal kırıklıkları ve güçlükler yaşayabilir. 
Dağlara tırmanmak istiyorsanız, doğanın tüm 
koşullarına hazırlıklı olmalısınız. 

CANSU FIRTIN

Dağlarda olmak benim 
için en genel anlamıyla 
kaçıştır. Şehrin 
çıkar ilişkilerinden 
uzaklaşmak, anlamsız 
rekabetleri geride 
bırakmak, benlik 
duygusundan sıyrılıp 
paylaşıma sarılmaktır. 
Paranın hiçbir değer 
taşımadığı bu heybetli 
yuvalarda misafir 
olmanın tek bir şartı 
vardır: Arkanda tek bir 

kibrit çöpü bile bırakmamak. 

Doğa Sporları Kulübü 
üyelerine sorduk: 

Kulübünüzün size
katkıları neler?

D ağcılık, bisiklet, mağaracılık, oryantiring gibi 
doğa sporları konusunda eğitimler veren Ana-
dolu Üniversitesi Doğa Sporları Kulübü (ANA-

DOSK), 1999 yılında Melih Zeytinoğlu’nun akademik 
danışmanlığında kuruldu. Zeytinoğlu’nun ardından 
Selçuk Canbek ve Emrah Akyar’ın danışmanlığını 
yaptığı ANADOSK, 2002 yılından bu yana ise Sedat 
Telçeken’in danışmanlığında faaliyetlerini sürdürüyor. 

Üyeleri arasında öğrencilerin yanı sıra akademik 
personeli de barındıran kulüp, doğa sporları konu-
sunda teorik ve pratik eğitimleri bir arada vermekte. 
Yönetim ve teknik kurulları temel ve ileri düzey 
eğitimlerini Türkiye Dağcılık Federasyonunda ta-
mamlamış deneyimli sporculardan oluşan ANADOSK, 
organize ettiği yurt içi ve yurt dışı tırmanışlar ile adın-
dan söz ettiriyor. 2007 yılından bu yana her yıl mayıs 
ayının 3’üncü haftasında gerçekleştirdiği geleneksel 
“ANADOSK Karakayalar Tırmanış Şenliği”ni düzenle-
yen kulüp, eğitim tırmanışları için Sündiken Dağları, 
Kızıltepe, Taştepe, Kızılinler, Karakaya ve Sivrihisar 
mevkilerini tercih ediyor. 

Yurt dışında ise İran’ın en yüksek dağı olan 5671met-
relik Demavend Dağına tırmanış gerçekleştiren ANA-
DOSK Üniaktivite tarafından 2008-2009 en aktif 3. spor 
kulübü, 2009- 2010 döneminde ise 1’inci spor kulübü 
seçildi. ANADOSK 2010 yılında ise küresel ısınmaya 
dikkat çekmek amacıyla Kilimanjaro Dağı’na gerçekleş-
tirdiği tırmanış ile yeni bir başarıya imza attı. 

KENAN TEMELTAŞI

PELİN ERTÜRKKAMİL ÖZKASAP

ONUR ORTAK OĞUZHAN OĞUZ

GİZEM ŞENTÜRK


